
قهرمانان بازي هاي آسيايي پاي سكوي، معادل 
ريالي 15 ه�زار دلار را درياف�ت خواهند كرد. 
بيست و يكمين نشست هيئت اجرايي كميته  
ملي المپيك روز گذشته برگزار و بالاخره تكليف 
پاداش كميته براي مدال آوران مش�خص شد. 
از آنجا كه بحث مدال آوري و اعزام كيفي امس��ال 
مدنظر كميته ملي  المپيك بوده، مس��ئولان تمام 
تلاش خود را كردند تا با افزايش ميزان پاداش ها، 
انگيزه  نفرات اعزامي براي رفتن روي سكو و كسب 
خوش��رنگ ترين مدال ها را نيز بالا ببرن��د. بر اين 
اساس ورزشكاران طلايي ايران در هانگژو 15هزار 
دلار پاداش پ��اي س��كو خواهند داش��ت و براي 
مدال آوران نقره اي و برنزي نيز به ترتيب 6 و 3هزار 

دلار در نظر گرفته شده است. 
OCA  انتخابات   

روز گذش��ته اعضاي هيئت اجراي��ي از صبح زود 
جلسه شان را آغاز كردند تا همه موارد را براي اعزام 
هرچه موفق تر به هانگژو بررسي كنند. پس از آن 
نيز اعضا به وزارت ورزش رفتند تا در جلسه ستاد 
عالي بازي هاي آسيايي كه با حضور سجادي، وزير 
ورزش برگزار شد، شركت كنند. مناف هاشمي در 
پايان اين دو نشست در جمع خبرنگاران حاضر شد 
و تصميمات اتخاذ ش��ده در جلسه هيئت اجرايي 

كميته المپيك را اعلام كرد. 
نخستين نكته اي كه دبيركل كميته  ملي المپيك 
به آن اشاره كرد، بحث برگزاري انتخابات شوراي 
المپيك آسياست. اخيراً انتخابات OCA برگزار 
شد، ش��يخ طلال در رقابت با حسين المسلم به 
پيروزي رسيد و رئيس جديد ش��وراي المپيك 
آسيا لقب گرفت. هاش��مي در خصوص گزارش 
ارائه شده در نشست هيئت اجرايي گفت: »اولين 

دس��تور جلس��ه مطرح ش��ده ارائه گزارش��ي از 
انتخابات شوراي المپيك آسيا بود. هر دو رقيب 
از كويت بودند و رقابت س��ختي داشتند. هر دو 
كانديدا ملاقات هاي زيادي با كشورهاي مختلف 
از جمله ايران داش��تند و در نهايت ش��يخ طلال 
انتخاب ش��د . ما نيز تلاش كرديم با هر دو نامزد 
شرايط را به گونه اي پيش ببريم كه مثل هميشه 

شرايط خوبي در آسيا داشته باشيم.«
   درخواست تاج

ميهم��ان ويژه جلس��ه هيئت اجراي��ي مهدي تاج 
ب��ود. گويا رئيس فدراس��يون فوتب��ال توضيحاتي 
در خصوص تيم امي��د داده و از مس��ئولان كميته 
درخواس��ت حمايت هاي بيش��تر را داش��ته است. 
دبيركل كميته به اين مسئله اشاره داشت: »تاج در 
مورد تيم اميد صحبت كرد و براي حمايت بيش��تر 
درخواست كمك از وزارت و كميته را داشت. رئيس 
فدراس��يون فوتبال تأكيد كرد اگر حمايت دولت، 
وزارت و كميته نباش��د كارمان سخت خواهد بود. 
احتمالاً جلس��ه اي فوق العاده براي فوتبال خواهيم 

داشت تا شرايط شان را بررسي كنيم.« 
   پاداش مادي و معنوي

اعضاي هيئت اجرايي همچنين از س��ه ورزشكار 
موف��ق تجلي��ل كردن��د. روز گذش��ته محم��ود 
خس��روي وفا، رئيس كميته  ملي المپيك از ناهيد 
كياني قهرم��ان تكواندوی جهان، س��پيده بابايي 
قهرم��ان آليش بان��وان و علی پاكدام��ن قهرمان 
شمش��يربازي تقدير كرد. مناف هاشمي در مورد 
حمايت هاي بيش��تر از مدال آوران اظهار داش��ت: 
»قرار بر اين شده در هر جلسه هيئت اجرايي از دو 
يا سه مدال آور تقدير كند. در اين جلسه نيز از ناهيد 
كياني، سپيده بابايي و علي پاكدامن هم تقدير مادي 

شد و هم معنوي. هدفمان از اين كار انتقال اين پيام 
بود كه كميته حام��ي ورزش��كاران در بازي هاي 

آسيايي و كسب سهميه المپيك است.«
دبيركل كميته از قطعي شدن ميزان پاداش پاي 
سكو خبر داد: »اعضاي هيئت اجرايي پاداش پاي 
سكو را قطعي كردند. بر اين اس��اس براي مدال 
طلا 15 هزار دلار مع��ادل ريالي پرداخت خواهد 
ش��د، به مدال آوران نقره 6 هزار و به مدال آوران 
برنز نيز 3هزار دلار پرداخت می شود. طبق اعلام 
قبلي قرار است بلافاصله پس از كسب مدال اين 
مبالغ به حساب ورزشكاران واريز شود. البته اين 
نكته را هم در نظر داشته باشيد كه اين پاداش با 
پاداش دولت و وزارت متفاوت خواهد بود. احتمالاً 
پاداش وزارت ورزش بيش��تر از كميته باشد. در 
خصوص ت��داركات لازم براي اع��زام كاروان هم 
بايد بگويم ملزومات و اقدام��ات كاروان تدارك 
ديده شده است. بحث دهكده، بليت و اعزام را به 
صورت روزانه بررسي مي كنيم. همچنين در جهت 
حمايت از رشته ها، حدود ۸1 ميليارد در چهار ماه 
گذشته به فدراس��يون ها پرداخت كرديم. تلاش 
مي كنيم با كمك وزارت و كميته، فدراسيون ها 

مشكل مالي نداشته باشند.«
   تأكيد بر كيفي گرايي 

دبيركل كميته با تأكيد دوباره روي اعزام كيفي 
كاروان به هانگژو گفت: »در جلس��ه ستاد عالي 
بازي ها اعزام حدود 3۰ رش��ته نهايي شده است. 
رشته هايي كه مدالش��ان قطعي است با حداكثر 
نفرات اع��زام خواهند ش��د. روي رن��گ مدال و 
تعداد در حال بحث هس��تيم. تم��ام تلاش مان 
اين بود كه هيچ مدالي را از دس��ت ندهيم. تعداد 
ورزشكاران اعزامي حدود 3۲۷ تا 3۴۰ نفر خواهد 

بود. تلاش مان اعزام كيفي كاروان اس��ت و اينكه 
از اعزام افرادي كه تأثيرگذار نيستند جلوگيري 
شود. اعزام  تيم ها از پنج، شش روز زودتر از شروع 

بازي ها آغاز خواهد شد.« 
   محدوديت مالي

وي در پاس��خ ب��ه س��ؤالي در خص��وص تأكيد 
فدراس��يون كش��تي بر اعزام تيم دوم يا سوم به 
بازي هاي آسيايي اظهار داش��ت: »ليست اعلام 
شده از سوي فدراسيون كشتي، تيم خوبي است و 
اصلاحات اميدبخشي انجام شده است. اميدواريم 
كشتي هم در بازي هاي آسيايي و هم در المپيك 
خوش بدرخشد.«  هاشمي از پيش بيني در مورد 
جايگاه اي��ران در اي��ن دوره از بازي ها خودداري 
كرد: »دولت، وزارت و كميته براي اعزام بهترين 
كاروان تلاش مي كنند. ش��رايط س��ختي براي 
رقابت با آسيايي ها داريم. قطعاً كشورهايي مثل 
قزاقستان، هند، چين تايپه و ازبكستان مي توانند 
با تلاش شان رتبه ششم دوره قبل را از ما بگيرند و 
كاروان ما هفتم شود. البته اين احتمال هم وجود 
دارد كه ايران به رتبه پنجم صعود كند. قطعاً براي 
بهترين نتيجه تلاش مي كنيم. البته مسائل ديگر 
از جمله مسائل سياسي، اجتماعي و اقتصادي نيز 
در رتبه نهايي كاروان تأثيرگ��ذار خواهد بود. در 
برخي رشته ها برای اعزام محدوديت مالي داريم. 
در گذش��ته كاروان ۲۰ نفره براي اعزام به اروپا يا 
امريكا با يك اعتبار ۲ ميلياردي انجام مي ش��د، 
اما الان اين رقم به ۸ ميليارد رس��يده است. فضا 
رقابتي اس��ت و در برخي رش��ته ها كش��ورهاي 
همسايه رنكينگ جهاني دارند و كارمان سخت 
شده اس��ت، به همين  خاطر در مورد پيش بيني 

عملكرد كاروان نمي توانم چيزي بگويم.«

ملي پوش پارادووميداني ايران با ايس��تادن بر س��كوي نخست به كار 
خود در دهمين دوره رقابت هاي پارادووميداني قهرماني جهان پايان 
داد. امان الله پاپي، مرد نقره اي ايران در پارالمپيك توكيو در اي��ن دوره از رقابت هاي جهاني در پرتاب 
نيزه كلاس 5۷F با ورزشكاران كشورهاي برزيل، تركيه، تايلند، كنيا، كوبا، كيپ ورد، ليتواني، اندونزي، 
فرانسه، سنگال و ازبكستان به رقابت پرداخت و دست آخر نيز با حد نصاب 5۰/۰9 متر ضمن ركورد شكني 
به گردن آويز طلا دست يافت و علاوه بر قهرماني موفق به كسب جواز حضور در پارالمپيك پاريس نيز 
شد. اما در عين ناباوري در پي اعتراض تركيه، خوش رنگ ترين مدال اين رقابت ها از نماينده ايران گرفته 

ش��د تا عنوان قهرماني به محمد خالوندي ورزشكار ايراني 
تيم تركيه برسد! خالوندي كه پيش��تر موفق به كسب 
طلاي پارالمپيك لندن و ريو براي ايران ش��ده بود در 
اين رقابت ها ب��راي تركيه به ميدان رفت و با كس��ب 
مدال نقره بر سكوي دوم ايستاد. ولی در كمال تعجب 
در پي اعتراض تي��م تركيه طلاي پاپي ب��ه خالوندي 

رسيد و پرتابگر پارادووميداني ايران چهارم شد! با 
وجود اقدام عجيب هيئت ژوري براي پس 

گرفتن طلاي پاپي، س��هميه كسب 
ش��ده ملي پوش پارادووميداني 

ايران به قوت خود باقي است، 
اما اين تصميم ب��ا اعتراض 
اي��ران مواج��ه ش��ده، 
اعتراضي كه هنوز راه به 

جايي نبرده است!

نه قصد خداحافظي دارم، نه مربيگري

طلاي پاپي پس گرفته شد!

مدال آور ايران در المپيك لندن مدت هاي زيادي است كه نتوانسته        خبر
موفقيتي كسب كند، به طوري كه انتقادها از احسان حدادي بالا گرفته 
و بسياري حتي حرف از خداحافظي او از دووميداني زده اند و حضورش در عرصه مربيگري را پيش 
كشيده اند. با اين وجود حدادي، قهرمان سابق پرتاب ديسك آسيا هر دو مورد را رد كرده است: »براي 
حضور در المپيك پاريس هنوز تصميم نگرفته ام، اما اين دليل نمي ش��ود ك��ه قصد خداحافظي از 
دووميداني را داشته باشم. شايد هانگژو آخرين بازي هاي آس��يايي باشد كه شركت كنم و ديگر در 
مسابقات بعدي نباش��م، اما اين بدان معنا نيست كه قصد خداحافظي داش��ته باشم و به حضور در 
المپيك پاريس فكر نكنم، چون هنوز تصميمي براي خداحافظي نگرفته ام. اما در خصوص مربيگري، 
قطعاً مي گويم كه علاقه اي به اي��ن كار ندارم و نمي توانم مربي خوبي باش��م. از دو س��ال پيش نيز 

پيشنهادهاي خوبي در اين زمينه داشتم، ولی علاقه اي به مربيگري ندارم.«

با دوچرخه هاي 15 سال پيش بايد به هانگژو برويم

تجهي��زات قديمي و ع��دم مهيا ب��ودن امكانات، 
مهم ترين گلايه ورزشكاران و مربيان در رشته هاي 
مختلف است، چراكه تأثير قابل توجهي در نتايج 

رقم خ��ورده در رقابت هاي مختل��ف دارد. فرهاد 
عصفوري، سرمربي تيم ملي پارادوچرخه سواري نيز 
در آستانه بازي هاي پاراآسيايي هانگژو با اشاره به 

اين مهم خواستار نگاه ويژه مسئولان است. جهت 
آماده سازي شاگردان عصفوري هر ماه يك اردوي 
1۰ روزه تا زمان اعزام به هانگژو در نظر گرفته شده 
كه اولين اردوي آن هفته گذشته در آزادي برگزار 
ش��د. با اين وجود س��رمربي پارادووميداني ايران 
تأكيد دارد كه قديمي بودن دوچرخه ها و نداشتن 
پيست چوبي بي ترديد در نتيجه گيري شاگردانش 
در بازي هاي پاراآس��يايي چين تأثيرگذار اس��ت: 
»متأس��فانه تجهيزات دوچرخه س��واران قديمي 
و مربوط به س��ال ۲۰۰۸ اس��ت و از نظر كيفيت 
كارايي لازم را ندارد. البته ورزشكاران ما با همين 
دوچرخه هاي قديم��ي تا به امروز توانس��ته اند به 
مدال هاي زيادي در پيست و جاده دست پيدا كنند، 
به طوري كه در مس��ابقات قهرماني آسيا كه اخيراً 
در پيس��ت و جاده برگزار شد از هفت مدال كسب 
ش��ده، پنج مدال مربوط به دوچرخه س��واران پارا 

بود، اما اين دليل نمي شود كه توجهي به نوسازي 
دوچرخه هاي موجود نش��ود. متأسفانه دوچرخه 
جزو كالاي لوكس به حساب مي آيد و قيمت يك 
دوچرخه استاندارد و خوب چيزي حدود ۲ ميليارد 
است كه تهيه آن توس��ط فرد امكانپذير نيست و 
بودجه فدراسيون هم كه مشخص است، اما به هر 
حال اگر بخواهيم در مسابقات از حريفان خود در 
زمانبندي عقب نمانيم بايد از تجهيزات استاندارد 
و مدرن برخوردار باشيم، چراكه دوچرخه هايي كه 
ورزشكاران براي مسابقات استفاده مي كنند مربوط 
به 15 سال قبل است، به همين دليل از نظر كيفيت 
و زمانبندي كارايي لازم را ندارند. هرچند اين تنها 
مشكل ما نيست و نداشتن پيست چوبي نيز يكي 
ديگر از معضلات دوچرخه س��واران است. آنها به 
خاطر نبود پيست چوبي مجبورند تمرينات خود را 

روي سيمان انجام دهند.«

اعزام به بازي هاي 

آسيايي با حداقل 

امكانات

شميم رضوان
      بازتاب

      چهره
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تيم ملي سپك تاكرا بانوان ايران با كسب مدال برنز به كار 
خود در مسابقات جهاني پايان داد. تيم ايران كه در بخش 
رگو )دويژن A( رقابت هاي جهاني با تيم هاي عربستان، 
نپال و سريلانكا ديدار داشت با عبور از سد تك تك رقبا 
به عنوان تيم نخست از گروه A به نيمه نهايي راه يافت، اما 
در اين مرحله با قبول شكست مقابل هند كه از بازيكناني 
از لائوس و ميانمار سود مي برد از راهيابي به فينال بازماند 
و دس�ت آخر به گردن آويز برنز دس�ت يافت. تيم ملي 
بانوان ايران همچني�ن در بخش چهار نفره نيز ش�انس 
كسب مدال را دارد. موفقيتي كه ملي پوشان اين رشته 
را اميدوار كرده تا بتوانند با تغيير نظر مسئولان در بين 
مسافران بازي هاي آسيايي هانگژو جاي گيرند، چراكه 

توانايي قرار گرفتن بين پنج تيم اول آسيا را دارند. 

دنیا  حیدري

اشرف رامین

شمیم رضوان

نتيجه تلخ نداشتن ديپلماسي قوي ورزشي
ضعف ديپلماس��ي در ورزش يك بار ديگ��ر به ضرر ايران تمام ش��د. اين 
نخستين بار نيست كه نداشتن كرسي هاي مهم بين المللي و روابط قوي 
باعث ضربه خوردن ورزشكاران مي ش��ود. با اين حال همچنان به دست 
آوردن كرس��ي هاي مهم بين المللي و حفظ آن از اولويت هاي مسئولان 
بالا رده ورزش ايران نيست. مسئله اي كه باعث رخ دادن بي عدالتي هاي 
بسياری در حق ورزشكاران ايران مي شود. اتفاقي كه براي پاپي، نماينده 
پارادووميداني ايران در قهرماني جهان رخ داد مصداق بارز همين ضعف 
ديپلماسي ايران در ورزش است. از دست رفتن طلاي پاپي يادآور ناداوري 
در حق روزبهاني در بازي هاي آس��يايي اينچئون و ن��اداوري عليه بهداد 
سليمي توسط هيئت ژوري در قهرماني جهان بود كه در هر دو مورد مدال 

نماينده هاي ايران با ناحقي و ناداوري به برنز تبديل شد!
موارد ياد شده تنها ناحقي هاي رخ داده در حق ورزشكاران ايراني نبوده و 
نخواهد بود، اما آنچه در رقابت هاي قهرماني جهان پاريس رخ داد بار ديگر 
لزوم و اهميت داشتن روابط و ديپلماسي قوي در ورزش را به رخ كشيد و 
نشان داد اگر ورزش ايران داراي كرسي هاي مهم بين المللي در حوزه ورزش 

باشد تا چه اندازه مي تواند مانع از خورده شدن حق ورزشكارانش شود.
مدال پاپي در پي اعتراض ترك ها به سرعت از او گرفته شد و به نماينده اين 
كشور كه اتفاقاً ايراني الاصل است داده شد، اما اعتراض ايران در پي اتفاق رخ 
داده هيچ اثري نداشت و بررسي آن به آينده موكول شد. حال آنكه به اعتراض 
رقيب به سرعت ترتيب اثر دادند! مسئله اي كه جاي سؤال و البته تعجب دارد. 
اينكه چرا مسئولان تركيه در پي يك اعتراض مي توانند به نتيجه دلخواه خود 
برسند و ايران با وجود اعتراض صدايش به جايي نمي رسد، اگرچه عين ناحقي 
است، اما بي ارتباط با ضعف در ديپلماسي ورزشي كشورمان نيست. مسئله 
مهمي كه اگر مورد توجه نگيرد بايد زين پس منتظر ناحقي هايي به مراتب 
بيشتر از اين هم باشيم، بي آنكه دستمان به جايي برسد! امروز مي توان تركيه 
را زير سؤال برد يا حتي هيئت ژوري را به باد انتقاد گرفت، اما مشكل اصلي از 
خود ماست كه هرگز توجهي به اهميت ديپلماسي در ورزش نداشتيم كه در 

چنين بزنگاه هايي بتواند دست و حق ما را بگيرد. 

قرارداد نكونام ثبت نشده است!

سخت ترين سال استقلال
مشكلات اس��تقلال نه تنها حل نمي ش��ود، بلكه هرچه مي گذرد بر تعداد 
آن اضافه نيز مي ش��ود. عدم ثبت قرارداد جواد نكونام، بسته بودن پنجره 
نقل وانتقالات و بدهي ۷۰ ميليارد توماني به س��ازمان ليگ بابت تبليغات 

محيطي بر بحراني بودن اوضاع آبي ها افزوده است. 
جواد نكونام جايگزين ساپينتوی پرحاشيه شد تا شايد قدري از ميزان حواشي 
باشگاه استقلال كاسته شود، اما روي كار آمدن سرمربي جديد همزمان شد 
با مذاكره جنجالي با بيرانوند و استعفاي حجت كريمي. در شرايطي كه ليگ  
برتري ها براي گرفتن بازيكن جديد و تكميل اعضاي تيم شان در فصل جديد 
با هم رقابت مي كنند، سرمربي آبي ها حتي قرارداد رسمي ندارد. سرپرست 
حاشيه ساز با سروصداي فراوان نكونام را روي نيمكت نشاند. اين در حالي 
 است كه ديروز ايسنا در خبري مدعي شد مبلغ نجومي دستمزد نكو مانع از 
ثبت رسمي آن شده است. در اين خبر تأكيد شده كه رقم قرارداد سرمربي 
استقلال ۲۷ ميليارد تومان است، اما با توجه به مخالفت هاي صورت گرفته 

رقم قرارداد او نمي تواند بيشتر از 15 ميليارد تومان باشد. 
         

با رفتن حجت كريم��ي، وزارت ورزش علي خطير را به عنوان سرپرس��ت 
جديد باشگاه اس��تقلال انتخاب كرد. اين انتخاب خود بحث برانگيز بود و 
هنوز مشخص نيس��ت وزير ورزش با در نظر گرفتن چه معيارهايي سكان  
مديريتي آبي ها را به مدير دوتابعيتي سپرده است. گفته مي شود سرپرست 
باشگاه جلسه اي با نكونام داشته و طرفين وضعيت تيم را بررسي كرده اند. 
در اين جلسه سرمربي تيم از ش��رايط موجود به شدت گلايه و از ضعف در 

خريد بازيكن در فصل نقل و انتقالات انتقاد كرده است. 
سرمربي استقلال در خصوص اين جلسه گفت: »جلسه اي با خطير داشتيم 
تا برنامه هاي تيم را پيش ببريم. ليست بازيكنان مدنظر، اردو و برنامه اي را 
كه واقعاً از آن عقب هس��تيم، دادم. برنامه ريزي كرديم تا بتوانيم با حضور 
خطير كارها را انجام دهيم. كارهاي عقب افتاده زيادي داريم. حدود ۲۰روز 
تا ش��روع اولين بازي مان در ليگ برتر فرصت داريم. وضعيت تيم ما اصلًا 
خوب نيست، چراكه تنها 1۲، 13 بازيكن در اختيار داريم . براي شروع فصل 
بعد شرايط سختي داريم، اما اميدواريم ش��رايط طوري شود كه هواداران 
خوشحال شوند. امسال واقعاً سخت ترين سال فوتبالي استقلال است. بدتر 
از اين ش��رايط هيچ وقت اتفاق نيفتاده بود. تمام سال هايي را كه به سن و 
عمرم قد مي دهد، ديده ام و رصد كرده ام، ولي هيچ  زمان شرايط مثل الان 
بد نبود. بدترين سال فوتبال استقلال با ماست، ولي مي جنگيم تا شرايط 

درست شود. اينجا آمديم كه فقط جذب بازيكن داشته باشيم.«
         

سرپرست مديرعاملي استقلال در همين مدت كوتاه بيكار ننشسته و 
در اولين اقدام جلسه اي را با رئيس فدراسيون ترتيب داده است. پنجره 
نقل و انتقالات آبي ها بسته اس��ت و علاوه  بر ضعف اين تيم در گرفتن 
بازيكن جديد، آنها حتي اگر موفق به خريد بازيكن هم شوند باز به دلايل 
قانوني اجازه ثبت قراردادهاي جديد را نخواهند داشت. آبي  ها نيز مثل 
خيلي از تيم هاي ديگر ليگ  برتري شاكيان داخلي زيادي دارند و هنوز 
با بسياري از بازيكنان و مربيان خود تسويه حساب نكرده اند. از طرفي 
گفته مي شود استقلال بدهي سنگيني به سازمان ليگ دارد و نتوانسته 
آن را پرداخت كند. گفته می شود سازمان ليگ بابت قرارداد تبليغات 

محيطي ۷۰ميليارد تومان از استقلال مي خواهد. 
با اين  حال روز گذش��ته فرش��يد طاهري، مدير كميته نقل وانتقالات 
سازمان ليگ فوتبال درباره آخرين وضعيت جذب بازيكن توسط باشگاه 
استقلال در نقل و انتقالات تابس��تاني توضيحاتي داد. به گفته طاهري 
دليل بسته بودن پنجره آبي ها شكايت هاي داخلي است، نه سازمان ليگ: 
»بسته بودن پنجره نقل و انتقالاتي باشگاه استقلال با شكايت بازيكنان 
طلبكار از اين باشگاه و از سوي كميته تعيين وضعيت فدراسيون فوتبال 
بسته شده است و ارتباطي به شكايت س��ازمان ليگ فوتبال از باشگاه 
استقلال ندارد، زيرا اين پرونده هنوز در حال بررسي است و رأي قطعي 
در مورد آن صادر نشده اس��ت.«  براي برطرف كردن مشكلات موجود 
ديروز علي خطير و جواد نكونام جلسه اي با مهدي تاج برگزار كردند تا 

شايد راه حلي براي باز شدن پنجره نقل وانتقالات پيدا شود. 
به نظر مي رسد فصل بسيار سختي پيش روی استقلال باشد. اين تيم نه تنها 
نتوانسته بازيكن مدنظر سرمربي را جذب كند، بلكه چند مهره خود را نيز 
از دست داده و اين مسئله با توجه به يارگيري حريفان براي آنها گران تمام 
خواهد ش��د. ضمن اينكه هنوز موضوع قرارداد س��رمربي نيز حل نشده و 

بدهي هاي مالي زياد هم شرايط را بحراني تر كرده است.

فاجعه اي بدتر از ناكامي در ليگ ملت ها
عملكرد تيم ملي واليبال اي��ران در ليگ ملت ها فاجعه ب��ود، اما بي ترديد 
فاجعه بارتر از آنچه در اين رقابت ها رقم خورد، تصميمي است كه فدراسيون 
و كادر فني اتخاذ كرده اند. ترديدي نيست كه نتيجه كار شاگردان عطايي 
در ليگ ملت ها هيچ جايي براي دفاع نداشت، اما سرمربي تيم كه انتقادها به 
مزاجش خوش نيامده بود ادعا كرد مردم ايران همانند ژاپني ها صبور نيستند 
و موفقيت سامورايي ها را نتيجه صبر آنها در نتيجه گرفتن از جوانگرايي و 
تغيير نسل دانست، اما خود در مواجهه با اولين مشكل با عقب گردي تأسف بار 
تصميم به استفاده دوباره از سعيد معروف گرفته است. تصميمي غيرقابل 
انتظار كه نشان مي دهد صبر كادر فني به مراتب كمتر از مردمي است كه از 

نتايج تيم ملي راضي نبودند!
يكي از دلايل عدم نتيجه گيري واليبال ايران در ليگ ملت ها تغيير نسل 
بود. اتفاقي كه در هر صورت دير يا زود باي��د رخ مي داد و پرواضح بود كه 
تاوان نيز دارد، اما در عين ناباوري كادر فني تيم ملي اولين كسي است كه 
تحمل چنين تاواني را ندارد و در مواجهه با آن به جاي ساختن نسلی جديد 
ترجيح مي دهد با دست گذاشتن روي ستاره هاي سابق واليبال كاري را 
كه به درستي آغاز كرده بود نيمه كاره رها كند و اين بي ترديد نتيجه اي به 

مراتب بدتر از عدم جوانگرايي دارد!
اينكه فدراس��يون تصميم مي گيرد با عطايي ادامه دهد، تصميمي قابل 
احترام است. بي ترديد ثبات خود رمز موفقيت است و داورزني مي تواند 
براي جبران مافات به تقويت كادر فني بپردازد و از نفراتي در كنار عطايي 
استفاده كند كه با پوشش دادن ضعف هاي او، تيم را در مسير موفقيت قرار 
دهند، اما مثل هميشه آقايان تصميم به انجام ساده ترين كار گرفته اند و 
با تاكيد بر اينكه درهاي تيم ملي به روی هيچ بازيكني بسته نيست، راه 
را براي بازگشت سعيد معروف باز مي كنند. تصميمي كه همه رشته هاي 
كادر فني تا به امروز را پنبه خواهد كرد! جدا از آنكه تركيب سعيد معروف 
و موسوي، مربياني چون ولاسكو و كولاكويچ را هم با چالشي جدي مواجه 
كرده بود، بازگرداندن كاپيتان سابق تيم ملي واليبال بدان معناست كه 
واليبال ايران بدون معروف هيچ حرفي براي گفتن ندارد و اين حتي براي 

خود معروف هم خوب نيست، چه برسد به عطايي و تيم ملي!
ترديدي نيست كه سعيد معروف يكي از بهترين واليباليست هاي ايران بوده 
كه نظير او شايد تا ساليان سال تكرار نشود، اما اينكه تيم ملي در پي اولين 
ناكامي جدي عقب گرد كند و به استفاده از ستاره هاي بازنشسته خود روي 
آورد نمونه بارز بي توجهي به استعدادهاي قابل توجه و استفاده از پتانسيل 

بالاي واليبال ايران است و ميدان دادن به بازيكن سالاري!
كسب 1۰ باخت در ليگ ملت هاي واليبال اتفاقی تلخ، اما تاوان تغيير نسل بود 
و تجربه اي خوب براي شروعي تازه، اما نه وقتي كادر فني و فدراسيون ترجيح 
مي دهند براي ادامه مسير ساخت و  ساز عقب گرد و همچنان دل به ستاره هاي 
سابق خوش كنند. با اين شرايط هيچ اميدي به آينده نيست، چراكه حتي 
معروف و موسوي ستاره هم روزي تمام خواهند شد، درست مثل هر ستاره 
ديگري در دنياي ورزش و آن وقت ديگر واليبال ايران هيچ حرفي براي گفتن 
ندارد، چراكه با نگاهي نتيجه گرا به سادگي هرچه تمام تر از كنار سازندگي، 
جوانگرايي و تغيير نسل گذشته است. با اين حساب نه مردم و منتقدان كه 
كادر فني و فدراسيون براي نتيجه گيري صبور نيستند كه اگر بودند با اولين 
ناكامي و شنيدن اولين انتقادها عقب گرد نمي كردند! اقدامي كه به مراتب از 

ناكامي هاي رقم خورده در ليگ ملت هاي واليبال بدتر است.

درخشش پارادووميداني كاران ايران در رقابت هاي قهرماني جهان 
ادامه دارد بعد از موفقيت پاپي، رشيد مسجدي و عليرضا مختاري نيز 
موفق به كسب مدال و همچنين سهميه پارالمپيك شدند. در رقابت 
پرتاب وزنه كلاس F53، مسجدي كه سابقه قهرماني در رقابت هاي 
بين المللي امارات را دارد با ركورد ۸/۴9 متر ضمن ركوردشكني به 
طلاي اين رقابت ها و همچنين س��هميه پارالمپيك پاريس دست 
يافت. عليرضا مختاري ديگر نماينده ايران در اين رقابت ها كه نقره 
پارالمپيك توكيو را در كارنامه دارد، اگرچه با ركورد ۸/۲6 متر در رده 

چهارم ايستاد، اما موفق به كسب سهميه پارالمپيك شد.

 ادامه درخشش پارادووميداني كاران
در جهان

عملكرد تيم ملي واليبال در ليگ ملت ه��ا به معناي واقعي كلمه 
افتضاح بود. بااين وجود داورزني، رئيس فدراسيون قصدي براي 
تغيير كادر فني ندارد و ترجيح مي دهد به استفاده از ستاره هاي 
واليبال روي آورد: »مردم از نتايج ناراضي هستند و شكي نيست 
كه عملكرد تيم ما خوب نبود، اما به معناي اين نيس��ت كه الزاماً 
سرمربي تيم مقصر اس��ت. ضمن اينكه فقط بحث تيم نيست كه 
بگوييم بازيكنان مقصر هستند، ولي براي رفع نقاط ضعف، قصد 
تقويت نيمكت تيم را داريم و هر جايي لازم باشد از ظرفيت واليبال 
استفاده مي كنيم. اين به كادر فني و شرايطمان در مسير پيش رو 
برمي گردد، به همين دليل با توجه به اهميت رويدادهاي پيش رو 
در رنكينگ فدراسيون جهاني و كسب سهميه المپيك دعوت از 

سعيد معروف تصميم كادرفني است.«

عطايي مقصر نيست و مي ماند!

جايگاه ششمي آسيا در خطر است

تأييد 
پاداش 15 هزار 

دلاري كميته  ملي 
المپيك و درخواست تاج 

 براي كمك 
به اميدها

 برنز جهان
 بر گردن بانوان سپك تاكرا ايران
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